
 

 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL    2017-02-22 

 

 

Kommunfullmäktige 

 

Tid: Onsdagen den 22 februari 2017 kl. 17:00-20:50 

Plats: Värmdösalen 

  

Beslutande: Se sidan två 

Övriga deltagare: Se sidan två 

  

Utses att justera:  Ina Ununger (C) och Linda Nygren (S) 

  

Justeringens tid 

och plats 

Kommunhusets reception, torsdagen den 2 mars 2017 

  

Protokollet innehåller: § 33-50 

  

Ordförande:     
 Lars-Erik Alversjö (M) 

  

Justerare:     
 Ina Ununger (C) Linda Nygren (S) 

  

Sekreterare:     
 Emil Steen 

 

 

 

 ANSLAGSBEVIS 

Justerat protokoll har offentliggjorts genom anslag 

  

Organ: Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum: 2017-02-22 

  

Anslaget har satts upp: ---------- 

  

Anslaget tas ner: ---------- 

Förvaringsplats:  

  

Underskrift:     

  



Sida 2 av 26 

VÄRMDÖ KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunfullmäktige 2017-02-22 
    

    

Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

Beslutande 

Lars-Erik Alversjö (M), ordf. 

Christer Hedberg (S), 2 v. ordf. 

Jasmin Farid (M) 

Malin Bellander (M) 

Kent Eriksson (M) 

Cecilia Lindberg (M) f.r.om. § 37 

Camilla Lien (M) 

Björn Ulfvin (M) 

Ann Fylkner (M) 

Fredrik Zetterberg (M) 

Carl-Emil Sundberg (M) 

Affi Stork (M) 

Mickael Sjökvist (M) 

Annika Andersson Ribbing (S) 

Sandro Wennberg (S) 

Mikael Lindström (S) 

Krister Nilsson (S) 

Cecilia Ramning (S) 

Anton Linde (S) 

Ann-Kristin Särnbrink (S) 

Kenneth Ehrnstedt (S) 

Kalle Lindqvist (S) 

Emmy Sjöblom (S) 

Anders Gullander (L) 

Allan Sooman (-) 

Fredrik Sneibjerg (L) 

Ina Ununger (C) 

Mica Nordström (-) 

Mats Skoglund (V) 

Malin Åberg Aas (MP) 

Thomas Lindell Taylor (MP) 

Filip Joelsson (MP) 

Siv Strömbäck (MP) 

Hanna Thorell (MP) 

Per-Olof Fransson (KD) 

Ove Karlsson (SD) 

Thorulf Empfevik (SD) 

Christer Löfving (SD) 

Håkan Johansson (SD) 
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Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

Tjänstgörande ersättare 

Ulf Ekberg (M) § 33-36 

Johan Peters (M) 

Peter Wetterstrand (M) 

Linda Nygren (S) 

Marielle Forstadius (S) 

Henrik Paulsen (S) 

Carl Kangas (S) 

Lars-Erik Wåhlström (L) 

Ursula Magnusson (L) 

Jan Dolk (KD) 

 

Ersättare 

Thomas Jonsson (M) 

Irene Ulfvin (M) 

Johnny Tedenfors (S) 

Gary Baker (L) 

Hans Lindqvist (C) 

Helena Valentin (V) 

Ulla Bjöörn (MP) 

Ulf Kjellson (KD) 

 

Övriga deltagare 

Emil Steen 

Ellen Randahl 
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Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 33 

Diarienr: 2017KS/0162 

 

Svar på frågor 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Frågorna är besvarade. 

 
Ärendebeskrivning 

Följande frågor har inlämnats till dagens sammanträde: 

 

1. Fråga från Henrik Paulsen (S) till vård- och omsorgsnämndens ordförande Jan Dolk 

(KD) Fråga rörande ny demenssjuksköterska 

2. Fråga från Mikael Lindström (S) till kommunstyrelsens ordförande Deshira Flankör 

(M) Fråga angående trygghetsrådet i Värmdö 

3. Fråga från Carl Kangas (S) till näringslivsnämndens ordförande Lars Alenfalk (C) om 

konsultkostnader för undermålig näringslivsstrategi 

4. Fråga från Sandro Wennberg (S) till socialnämndens ordförande Peter Frej (M) Fråga 

angående ”tak över huvudet”-garantin 

5. Fråga från Hanna Thorell (MP) till vård- och omsorgsnämndens ordförande Jan Dolk 

(KD) om rekrytering av ny demenssjuksköterska 

6. Fråga från Thorulf Empfevik (SD) till kommunstyrelsens ordförande Deshira Flankör 

(M) angående kommunens beredskap gällande smittskydd 

 

Frågorna besvaras. 

 

_______ 
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Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 34 

Diarienr: 2017KS/0160 

 

Nya interpellationer 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Interpellationerna får framställas och besvaras vid ett kommande sammanträde. 

 
Ärendebeskrivning 

Följande interpellationer har inlämnats till dagens sammanträde: 

 

1. Interpellation från Mats Skoglund (V) till kommunstyrelsens ordförande Deshira 

Flankör (M) angående 500 nya hyresrätter 

2. Interpellation från Mikael Lindström (S) m.fl. till kommunstyrelsens ordförande 

Deshira Flankör (M) angående bostadsförsörjning 
 
Sändlista 

KF 

 
_______ 
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Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 35 

Diarienr: 2017KS/0167 

 

Nya motioner 
 
Kommunfullmäktige beslut 
 

Motionerna får framställas och remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 

 
Ärendebeskrivning 

Följande motioner har inlämnats till dagens sammanträde: 

 

1. Motion från Filip Joelsson (MP) – Ett jämställdhetslyft i skolan 

2. Motion från Hanna Thorell (MP) – Vi vill säkra kommunens långsiktiga 

investeringsbehov i lokaler och samhällsservice 

3. Motion från Thomas Taylor (MP) – Gör det billigare att simma i Värmdö 

. 

 
Handlingar i ärendet 

Motionerna 

 
Sändlista 

Kanslichef 

 
_______ 
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Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 36 

Diarienr: 2017KS/0161 

 

Svar på interpellationer 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Interpellationerna är besvarade. 

 
Ärendebeskrivning 

Följande interpellationer besvaras: 

 

1. Interpellation från Hanna Thorell (MP) till tekniska nämndens ordförande Malin 

Bellander (M) Hur har upphandlingen av containrarna gått till?  

2. Interpellation från Thomas Taylor (MP) till kommunstyrelsens ordförande Deshira 

Flankör (M) om priser på Gustavsbergsbadet 

3. Interpellation från Henrik Paulsen (S) till vård- och omsorgsnämndens ordförande Jan 

Dolk (KD) angående evakueringsboende på Gustavsgården 

4. Interpellation från Mikael Lindström (S) till kommunstyrelsens ordförande Deshira 

Flankör (M) vad händer med ombyggnationen av porslinsfabriken? 

5. Interpellation från Mats Skoglund (V) till vård- och omsorgsnämndens ordförande Jan 

Dolk (KD) angående Gustavsgårdens containerboende 

 

_______ 
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Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 37 

Diarienr: 15KS/37 

 

Anmälan om politisk sekreterare (M) 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Anmälan noteras. 
 

 
Ärendebeskrivning 

Partierna har anmält följande politiska sekreterare för 2017. 

 

Erik Glimvik från och med 1 mars 2017 (M) 94 % 

Helena Håkansson (L) 40 % 

Ulf Kjellson (KD) 29 % 

Ina Ununger (C) 29 % 

Linda Nygren (S) 82 % 

Michael Grau (SD) 38 % 

Patricio Ruiz Vergara (MP) 30 % från och med den 16 januari 2017 

Filip Joelsson (MP) 6 % från och med den 16 januari 2017 

Hann Thorell (MP) 6 % från och med den 16 januari 2017 

Mats Skoglund (V) 30% 

 

 
Sändlista 

Troman 

Personal 

 

_______ 
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Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 38 

Diarienr: 15KS/24 

 

Val till näringslivsnämnden (MP) 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Nyval bordläggs. 

 
Ärendebeskrivning 

Ett uppdrag som ersättare i näringslivsnämnden (MP) är vakant. 

 

 
Sändlista 

Sekreterare KF 

 
_______ 
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Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 39 

Diarienr: 15KS/21 

 

Val till socialnämnden (S) 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Nyval bordläggs. 

 
Ärendebeskrivning 

Ett uppdrag som ersättare i socialnämnden (S) är vakant. 

 

 
Sändlista 

KF-sekreterare 

 
_______ 
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Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 40 

Diarienr: 2017KS/0185 

 

Befrielse från uppdrag i Porslinsmuseet AB samt nyval 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

1. Stellan Folkesson befrias från uppdraget som ordförande i porslinsmuseet AB. 

2. Camilla Broo väljs till ordförande i Porslinsmuseet AB 

 

 
Sändlista 

Troman 

Personal 

Camilla Broo 

 
_______ 
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Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 41 

Diarienr: 15KS/21 

 

Befrielse från uppdrag i socialnämnden (L) samt nyval 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

1. Bengt Norgren (L) befrias från uppdraget som ersättare i socialnämnden. 

2. Nyval bordläggs. 

 
Ärendebeskrivning 

Bengt Norgren (L) har begärt befrielse från uppdraget som ersättare i socialnämnden. 

 

 
Sändlista 

Troman 

Personal 

B Norgren 

 
_______ 
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Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 42 

Diarienr: 15KS/25 

 

Befrielse från uppdrag i kultur- och fritidsnämnden (L) samt 
nyval 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

1. Manuel Lindberg (L) befrias från uppdraget som ledamot i kultur- och fritidsnämnden. 

2. Nyvalet bordläggs. 

 
Ärendebeskrivning 

Manuel Lindberg (L) har begärt befrielse från uppdraget som ledamot i kultur- och 

fritidsnämnden 

 

 
Sändlista 

Troman 

Personal 

M Lindberg 

 
_______ 
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Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 43 

Diarienr: 15KS/24 

 

Befrielse från uppdrag i näringslivsnämnden (KD) samt nyval 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

1. Rolf Näslund (KD) befrias från uppdraget som ledamot i näringslivsnämnden. 

2. Nyval bordläggs. 

 
Ärendebeskrivning 

Rolf Näslund (KD) har begärt befrielse från uppdraget som ledamot i näringslivsnämnden. 

 

 
Sändlista 

Troman 

Personal 

R Näslund 

 
_______ 
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Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 44 

Diarienr: 15KS/23 

 

Befrielse från uppdrag i vård- och omsorgsnämnden (KD) samt 
nyval 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

1. Rolf Näslund (KD) befrias från uppdraget som ersättare i vård- och omsorgsnämnden. 

2. Ulf Kjellson (KD) väljs till ny ersättare i vård- och omsorgsnämnden. 

 
Ärendebeskrivning 

Rolf Näslund (KD) har begärt befrielse från uppdraget som ersättare i vård- och 

omsorgsnämnden 

 

 
Sändlista 

Troman 

Personal 

R Näslund 

U Kjellson 

 
_______ 
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Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 45 

Diarienr: 15KS/31 

 

Befrielse från uppdrag i Kommunhuset i Värmdö AB (KD) samt 
nyval 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

1. Rolf Näslund (KD) befrias från uppdraget som ersättare i Kommunhuset i Värmdö 

AB. 

2. Nyval bordläggs. 

 
Ärendebeskrivning 

Rolf Näslund (KD) har begärt befrielse från uppdraget som ersättare i Kommunhuset i 

Värmdö AB. 

 

 
Sändlista 

Troman 

Personal 

R Näslund 

 
_______ 
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Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 46 

Diarienr: 15KS/35 

 

Befrielse från uppdrag i Värmdö hamnar AB (KD) samt nyval 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

1. Rolf Näslund (KD) befrias från uppdraget som ersättare i Värmdö hamnar AB. 

2. Tomas Roovete (KD) väljs till ny ersättare i Värmdö hamnar AB. 

 
Ärendebeskrivning 

Rolf Näslund (KD) har begärt befrielse från uppdraget som ersättare i Värmdö hamnar AB. 

 

 
Sändlista 

Troman 

Personal 

R Näslund 

T Roovete 

 
_______ 
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Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 47 

Diarienr: 15KS/37 

 

Anmälan om politisk sekreterare (SD) 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Anmälan noteras. 
 

 
Ärendebeskrivning 

Partierna har anmält följande politiska sekreterare för 2017. 

 

Erik Glimvik från och med 1 mars 2017 (M) 94 % 

Helena Håkansson (L) 40 % 

Ulf Kjellson (KD) 29 % 

Ina Ununger (C) 29 % 

Linda Nygren (S) 82 % 

Michael Grau (SD) 38 % till och med 1 april 2017 

Ove Karlsson (SD) 38 % från och med 1 april 2017 

Patricio Ruiz Vergara (MP) 30 % från och med den 16 januari 2017 

Filip Joelsson (MP) 6 % från och med den 16 januari 2017 

Hann Thorell (MP) 6 % från och med den 16 januari 2017 

Mats Skoglund (V) 30% 

 

 
Sändlista 

Troman 

Personal 

 
_______ 
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Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 48 

Diarienr: 2016KS/0717 

 

Revidering av kommunfullmäktiges arbetsordning 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

 

Ärendet återremitteras för förtydligande i punkten 9 där det ska framgå att det krävs ett enigt 

kommunfullmäktige om en fråga som inte har kungjorts ska avgöras. 

 
Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Vid möten med kommunfullmäktiges presidium och gruppledarna har man kommit överens 

om nya rutiner för inlämning av frågor, svar på frågor m.m., som inte stämmer överens med 

kommunfullmäktiges antagna arbetsordning. För att undvika förvirring och oklarhet föreslås 

att arbetsordningen revideras. 

 

I samband med revideringen har några mer redaktionella justeringar gjorts. 

 
Yrkanden 

Deshira Flankör (M) yrkar att ärendet återremitteras för förtydligande i punkten 9 där det ska 

framgå att det krävs ett enigt kommunfullmäktige om en fråga som inte har kungjorts ska 

avgöras. 

 
Handlingar i ärendet 

Förslag till revideras arbetsordning 

Gällande arbetsordning 

 
Sändlista för beslutsexpediering 

Kommunstyrelsen 

 

_______ 
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Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 49 

Diarienr: 2017KS/0062 

 

Överlåtelse av driften av Gustavsbergs porslinsmuseum till 
Nationalmuseum 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

1. Samarbetsavtalet mellan Värmdö kommun och Nationalmuseum godkänns under 

förutsättning av Kooperativa förbundets godkännande.  

2. Under förutsättning av Kommunstyrelsens punkt 1 delegerar kommunstyrelsen till 

kommundirektören att senast den 1 april 2017 (den 15 mars avseende museibutikens 

inventarier) fullfölja avtalstecknandet avseende samtliga underavtal med 

Nationalmuseum i enlighet med samarbetsavtalets syfte och intentioner. 

3. Avtalets ikraftträdande är villkorat med att samtliga underavtal är tecknade av parterna 

per den 1 april 2017.  

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 

I ärendet föreslås kommunfullmäktige godkänna ett samarbetsavtal med Nationalmuseum 

som syftar till att Porslinsmuseums verksamhet framöver bör bedrivas med endast en ansvarig 

aktör.  Nationalmuseum kommer enligt avtalet att bli ansvarig för Porslinsmuseets 

verksamhet medan kommunen kommer att tillhandahålla lokalerna (Torkhuset i Gustavsbergs 

hamn) för verksamheten. Avtalet ersätter samtliga tidigare avtal och överenskommelser 

mellan parterna angående Porslinsmuseets drift, verksamhet, övriga ansvarsfördelning samt 

andra frågor förknippade med museiverksamheten. De förändringar av parternas åtaganden 

och ansvar som följer av avtalet förslås verkställas per den 1 april 2017. 

Yrkanden 

Camilla Lien (M), Deshira Flankör (M), Ina Ununger (C), Jan Dolk (KD), Jasmin Farid (M), 

Mikael Lindström (S), Håkan Johansson (SD), Mats Skoglund (V), Kent Eriksson (M) och 

Annika Andersson Ribbing (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer och protokollsanteckningar 

(S)-gruppen anmäler följande protokollsanteckning: 

 

”Efter många års kamp för att behålla Porslinsmuseets samlingar i torkhuset är det otroligt glädjande 

att fatta beslutet om att  låta Nationalmuseum ta över driften av museet och att det kommer vara 

kvar i torkhuset.  
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Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

Beslutet om flytt av Porslinsmuseum (vars samlingar ägs av Nationalmuseum) fattades av alliansen i 

KS  i november 2014. Då gavs kommundirektören i uppdrag att utan politisk insyn och påverkan 

utforma det nya kulturhuset där man utan vidare förankring placerade Porslinsmuseets samlingar. 

 Anmärkningsvärt var att processen kring planering och utformning skedde helt utan insyn från de 

som skulle bli huvudmän för såväl kulturhus som Porslinsmuseum, Kultur- och fritidsnämnden. 

Men ännu mer anmärkningsvärt är den mycket bristfälliga kommunikationen med Nationalmuseum 

som äger samlingarna! Vi blev uppmärksammade på detta genom brev från Nationalmuseum till KS 

och ställde bland annat  frågor och interpellationer i kommunfullmäktige till kommunstyrelsens 

ordförande Monica Pettersson.  

Under hela processen från november 2014 fram till februari 2017 framhärdade hela alliansen med 

värmdömoderaterna i spetsen att samlingarna skulle flyttas till det nya kulturhuset och att dialogen 

med Nationalmuseum vad god och att de var med på flytten till det nya kulturhuset. Tack vare 

rådigheten hos några centrala tjänstemän och utomstående inleddes förhandlingar med 

Nationalmuseum för att lösa ut konflikten.  

Vi har hela tiden framhärdat vikten av att samlingarna eller delar av samlingarna ska vara kvar i det 

för Värmdö helt kulturhistoriskt unika Torkhuset. En uppfattning som vi delade med 

Nationalmuseum. Vi har också en stark folkopinion att tacka för det kloka beslutet att låta 

Nationalmuseum ta över Porslinsmuseum. 

Det är därför med stor glädje att besluta att Porslinsmuseum övergår i Nationalmuseums regi.  

Den här mycket stökiga och konfliktfyllda resa har tagit mycket tid och energi som skulle kunnat 

använts på ett annat sätt. Inför framtiden hoppas vi att man går in i den här projekt med större 

ödmjukhet inför samarbetspartners, ökad politisk insyn samt ett mer professionellt förhållningssätt 

där verksamheterna som ska vara delaktiga får vara med tidigt i processen. 

Men, det kan komma något gott ur dåliga beslut. Att Nationalmuseum tar över samlingarna fanns 

inte på kartan när processen började. Att Nationalmuseum Gustavsberg nu etableras säkrar 

samlingarnas plats i dess historiska miljö, stärker Värmdös varumärke och platsen Gustavsberg, det 

ger ytterligare kraft åt det gamla bruksområdet som nav för högklassig keramisk och annan konst av 

högsta internationella klass. 

Sammanfattningsvis: Vi är otroligt glada för Nationalmuseums övertagande av Porslinsmuseum och 

det möjliggjordes inte tack vare Moderaterna, utan trots Moderaterna.” 

 

Handlingar i ärendet 

Samarbetsavtal mellan Värmdö kommun och 

Nationalmuseum avseende Gustavsbergs Porslinsmuseum  

 

 

Sändlista för beslutsexpediering 

Nationalmuseum 

Kooperativa förbundet 

Kultur- och fritidsnämnden  

 

_______ 
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§ 50 

Diarienr: 2016KS/0606 

 

Konkurrensutsättning av verksamheten på Gustavsgården 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Kommunstyrelsens förslag avslås. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Verksamheten på Gustavsgården har under flera år redovisat underskott. Det ackumulerade 

resultatet för åren 2011 – 2015 uppgår till -9,0 mnkr. 

 

Vård- och omsorgsnämnden och kommunstyrelsen har nu föreslagit att driften av verksam-

hetens på Gustavsgårdens särskilda boende för äldre ska konkurrensutsättas. Verksamheten 

ska upphandlas enligt LOU med samma grundläggande kvalitetskrav och utvärderingsmodell 

som vid den senaste konkurrensutsättningen av verksamhetsdriften vid Ljungs och Slottsova-

lens särskilda boenden. 

 

Kommunfullmäktige beslutade den 30 november 2016 att återremittera ärendet för en remiss 

till berörda pensionärsföreningar och en grundligare utredning av ärendet (minoritetsåterre-

miss). 

 

Kommunfullmäktige beslutade den 14 december 2016 att bordlägga ärendet. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse till vård- och omsorgsnämnden 2016-10-25 

Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2016-11-09 

Vård- och omsorgsnämndens beslut 2016-11-15, § 93 

Kommunstyrelsens beslut 2016-11-16, § 221 

Kommunfullmäktiges beslut 2016-11-30, § 221 

Kommunfullmäktiges beslut 2016-12-14, § 272 

Kommunstyrelsens beslut 2016-12-01, § 253 

 
Yrkanden 

Jan Dolk (KD), Allan Sooman (-), Mikael Lindström (S), Filip Joelsson (MP), Henrik Paulsen 

(S), Mats Skoglund (V), Kenneth Ehrnstedt (S), Thorulf Empfevik (SD) och Hanna Thorell 

(MP) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag. 
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Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 
”Den moderatledda alliansens förslag under hösten 2016 att konkurrensutsätta verksamheten på 

Gustavsgården mötte stor kritik, de boende, majoriteten av personalen och värmdöbor har 

protesterat mot förslaget. Även den samlade oppositionen var emot, därför är det glädjande att 

alliansen, i sista minuten, också inser att detta är en dålig ide och att vi enhälligt kunde avslå 

förslaget.  
 
Vi socialdemokrater har varit djupt kritiska till en privatisering av Gustavsgården av ett flertal 

anledningar:  
 
Ekonomin – verksamheten är underfinansierad men har trots det halverat sitt underskott 
 
Gustavsgården har under några år redovisat underskott. När det gäller årets prognosticerade 

underskott så beror det på saker som Gustavsgården inte har möjlighet att påverka. Den största 

minusposten hänför sig till det förhållandet att man inte får betalt för den högre kostnad som boende 

med demens medför utan endast för boende med somatisk diagnos. Detta gäller inte alla boende 

med demens men för den stora andelen av dessa som bor på platser avsedda för boende med 

somatisk diagnos. En annan opåverkbar kostnad man haft under året är kostnader för extravak, över 

en miljon kr. Denna kostnad ryms inte i den ersättning man får.  
 
Under samma sammanträde presenteras delårsredovisningen för tre kvartal, BUP 3. Vid en 

jämförelse med BUP3 för 2015 och BUP3 för 2016 framgår att Gustavsgården halverat sitt 

underskott på ett år. Detta visar på att boendet tar sitt uppdrag på stort allvar och att man varit 

framgångsrika i arbetet att få en budget i balans – det går åt rätt håll. 
 
Enligt vår mening kan man av ovannämnda förhållanden dra de slutsatserna att verksamheten, som 

så många andra i Värmdö kommun, är underfinansierade och att Gustavsgården gör allt för att under 

dessa svåra förhållanden få budgeten i balans. Det hedrar dem. Men den moderatledda alliansen tog 

inte något intryck av detta. Man visar en total oförmåga att inse att kommunens verksamheter måste 

ha rimliga ekonomiska förutsättningar för att driva verksamheten och man tog inte heller någon 

hänsyn till det förbättrade resultatet. 
 
Styrande dokument – beslutet strider mot kommunens nuvarande policy 
 
Kommunen har ett antal styrande dokument, bland annat en stor mängd policyer. Ett 

policydokument har rubriken ”Policy för konkurrensprövning”. Av detta dokument framgår det att 

det för varje nämnd ska finnas ett konkurrensprogram. Ett sådant program ska minst bestå av, bland 

annat, ett ”klargörande av vilka av verksamheterna som är konkurrensutsatta och till vilken grad”.  
 
Avseende verksamheten särskilt boende avhandlas denna verksamhet i dokumentet ”Plan för 

alternativa driftsformer/konkurrensutsättning för finansieringsnämnden för äldreomsorg”. Detta är 

det senast tagna vad avser verksamheten särskilt boende och som fortfarande gäller. Av dokumentet 

framgår följande ”Det finns fyra särskilda boenden varav två (50 %) ska drivas på entreprenad”. Vi 

kan alltså konstatera att tanken om att konkurrensutsätta Gustavsgården redan på denna grund 

strider mot konkurrensplanen för särskilt boende då denna plan uttryckligen stipulerar att två av 
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Värmdös särskilda boenden ska drivas på entreprenad. Konkurrensutsätter man även Gustavsgården 

kommer det att bryta mot planen. 
 
Av ovannämnda ”Policy för konkurrensprövning” framgår det dessutom att det inför varje 

konkurrensprövning ska upprättas en plan och vad denna ska innehålla. Planen ska, bland annat, 

innehålla en riskanalys. 
 
Den riskanalys som nu gjorts brister bland annat för att den inte innehåller riskanalys på såväl kort 

som lång sikt, och inte heller analys av risker för brukarna. Att en analys av riskerna för brukarna 

saknas är särskilt allvarligt då det är för dem boendet drivs och att det här är fråga om mycket sköra 

medborgare. 
 
Planen ska även innehålla ”kvalitetskrav och former för uppföljning av kvalitet på leveranser”. 

Även sådan redovisning saknas. 
 
Nu aktuell tjänsteskrivelse lever alltså inte på något sätt upp till de krav som ställs inför en 

konkurrensprövning utan är mer att se som en retrospektiv betraktelse över Gustavsgårdens 

förhållanden. Även av detta skäl saknas förutsättningar att besluta om att Gustavsgården ska 

konkurrensutsättas. Att fatta långtgående beslut utan heltäckande underlag är en mycket olycklig 

hantering. 
 
Brukarna – boende och pensionärsorganisationerna har klart uttryckt sitt motstånd 
 
På Värmdö finns det två stora organisationer som företräder pensionärer, nämligen SPF och PRO . 

Båda organisationerna har medlemmar på Gustavsgården. Såväl PRO som SPF har i skrivelser till 

kommunen förklarat att de inte stöder en konkurrensutsättning av Gustavsgården. Det främsta skälet 

för deras ståndpunkt är att de anser att en sådan åtgärd begränsar valfriheten vad gäller att välja 

mellan privat eller kommunalt drivet boende. Samma inställning har de deklarerat vid möte i 

kommunens pensionärsråd. SPF uttrycker sig väldigt väl i detta hänseende enligt följande 
 
”SPF Seniorerna Värmdö arbetar för en bra äldrepolitik i kommunen. Inflytande, valfrihet och 

livskvalitet är tre viktiga ledord. Två av kommunens fyra äldreboenden drivs redan i privat regi. En 

privatisering av Gustavsgården skulle därför innebära att äldres valfrihet av boende ytterligare 

begränsas, vilket vi naturligtvis inte kan acceptera.” 
 
Värt att notera är även det förhållandet att en namninsamling samlat mer än 1 200 

namnunderskrifter och att en protestmarsch samlat cirka 200 deltagare, allt till stöd för att driften av 

Gustavsgården ska behållas i kommunal regi. Det är i dessa sammanhang en synnerligen stark och 

tydlig manifestation i hur folkviljan ser ut.. 
 
Kompetensen – de ledande tjänstemännen ger inte det stöd man kan förvänta sig 
 
I anslutning till pensionärsorganisationernas förvåning över kommunens låga tro på sig själv kan 

följande reflexioner göras: Värmdö kommun har en mycket stor central förvaltning vars uppgift 

bland annat är att stötta de olika verksamheter som kommunen driver. De högre tjänstepersonerna, 

såsom kommundirektör och sektorschefer, har vid en jämförelse med andra kommuner en mycket 

hög lön. En hög lön kan vara motiverad, men då ska det även vara en leverans med hög kvalitet. När 

vi tittar på Gustavsgården så kan vi konstatera att den centrala förvaltningen inte levt upp till vad 
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som kan förväntas av dem, de har misslyckats i sitt uppdrag att stötta Gustavsgården i att få en 

budget i balans. Enligt vår mening väcker detta frågor om förvaltningen är bemannad och 

organiserad på det mest optimala sättet. Det bör den nya kommundirektören se över. 
 
Sammanfattning   
 
Det kan således konstateras 
 

■ att majoriteten inte har någon förståelse för att kommunens verksamheter behöver få rimliga 

ekonomiska förhållanden att arbeta under 

■ att majoriteten inte tar någon hänsyn till att underskottet orsakats av omständigheter Gustavsgården 

inte disponerar över 

■ att majoriteten inte tar någon hänsyn till att Gustavsgården trots detta lyckats halvera underskottet 

sedan 2015 

■ att majoriteten inte tar någon hänsyn till att en privatisering av Gustavsgården strider mot 

kommunens styrdokument  

■ att majoriteten inte bryr sig om att underlaget för dagens beslut inte lever upp till vad ett sådant 

dokument ska innehålla 

■  att pensionärsorganisationernas åsikter fullständigt negligeras 

■  att man inte tar något intryck alls av massiva medborgerliga manifestationer. 

■ att kommunens centrala förvaltning inte lever upp till sitt uppdrag att stötta verksamheterna 

 

Av ovan nämnda skäl har vi varit av åsikten att driften av Gustavsgården ska kvarstå i kommunal 

regi och vi är glada över att även den moderatledda alliansen till slut tycks ha anslutit sig till den 

ståndpunkten.” 
 

 
Sändlista 

Omsorgs- och välfärdssektorn, kvalitetschef 

 

_______ 

 

 

 
 

 

 

 

 


